

ပြည်ထောင်စု ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်

တတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်

၁၉၈၃ ခုနှစ်

ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ
နှင့်
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်အတွက် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပုံနှိပ်ရေးနှင့် စာအုပ်ထုတ်ဝေရေး ကော်ပိုရေးရှင်းမှ ရိုက်နှိပ်သည်

ပြည်ထောင်စု ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်

စာတိလဒါကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်

၁၉၈၃ ခုနှစ်

ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ
နှင့်
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ

ပြည်သူ့လွှတ်တော်အတွက် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန
ပုံနှိပ်ရေးနှင့် စာအုပ်ထုတ်ဝေရေး ကော်ပိုရေးရှင်းမှ ရိုက်နှိပ်သည်

မာတိကာ

အမှတ်စဉ်

အကြောင်းအရာ

စာမျက်နှာ

- ၁။ ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပူးယစ်ထုံထိုင်း ဘေးဖြစ်စေတတ်သော ဆေးဝါး
များဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ * ၁
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁)
- ၂။ ၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ စီးပွားရေးစီမံကိန်း၏ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု
ရည်မှန်းချက်များဆိုင်ရာ ဥပဒေ * ၃
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၂)
- ၃။ ၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ နိုင်ငံတော်၏ တဏှာငွေ အရ အသုံးဆိုင်ရာ
ဥပဒေ (* ၁၅
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၃)
- ၄။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်ပညာရေး
ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ ** ၄၅
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၄)
- ၅။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ အခြေခံပညာရေး
ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ ** ၄၉
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၅)
- ၆။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ ပညာရေး သုတေသန
ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ ** ၅၃
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၆)
- ၇။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်အဖွဲ့ဥပဒေကို
ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ ** ၅၆
(၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၇)

မာတိကာ

အမှတ်စဉ်

အကြောင်းအရာ

စာမျက်နှာ

၈။ ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့် သက်မွေးပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ ** ၆၁
(၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၇)

၉။ စိနည်းဓမ္မကံအဓိကရုဏ်းမူခင်းများ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ချက်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေ ** ၆၅
(၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၉)

၁၀။ အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ ဥပဒေ ** ၇၅
(၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၁၀)

နည်းဥပဒေများ
မရှိပါ။

လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ
မရှိပါ။

* တတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် စတုတ္ထအစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းပါသည်။
** တတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပဉ္စမအစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းပါသည်။

၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ မူးယစ်ထုံထိုင်း ဘေးဖြစ်
စေတတ်သော ဆေးဝါးများဥပဒေကို
ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ

၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ မူးယစ်ထုံထိုင်း ဘေးဖြစ်စေတတ်သော ဆေးဝါးများ
ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ

[၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၁]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ မူးယစ်ထုံထိုင်း ဘေးဖြစ်စေတတ်
သော ဆေးဝါးများဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ မူးယစ်ထုံထိုင်း ဘေးဖြစ်စေတတ်သော ဆေးဝါး
များ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၄ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) ကို အောက်ပါပုဒ်မခွဲဖြင့် အစားထိုး
ရမည်—

(ဆ) မည်သူမဆို ဤပုဒ်မအရ ထုတ်ပြန်သောညွှန်ကြားချက်
တစ်ခုခုကို လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်လျှင် ထောင်ဒဏ်
အနည်းဆုံး (၃) နှစ်မှ အများဆုံး ထောင်ဒဏ်
(၅) နှစ်အထိ ချမှတ်ခြင်းခံရမည်။

၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ စီးပွားရေးစီမံကိန်း၏ ထုတ်လုပ်
မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု ရည်မှန်းချက်များဆိုင်ရာ
ဥပဒေ

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ စီးပွားရေးစီမံကိန်း၏ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု
ရည်မှန်းချက်များဆိုင်ရာ ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေ အမှတ် ၂]

နိဒါန်း

ပြည်ထောင်စု ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာ အနှစ် ၂၀
နှစ်ရှည်စီမံကိန်းနှင့်စတုတ္ထလေးနှစ် စီမံကိန်းလမ်းညွှန်မှုများတွင် ပါရှိသည့်
ရည်မှန်းချက်များနှင့်စတုတ္ထလေးနှစ်စီမံကိန်း (၁၉၇၂-၇၃ မှ ၁၉၇၅-၇၆)
၏ ရည်မှန်းချက်များကို ရရှိစေရန် အလို့ငှာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည်
အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် ဝတင်အာဏာတည်သည့် နေ့ရက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ စီးပွားရေးစီမံကိန်း၏ ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု ရည်မှန်းချက်များဆိုင်ရာ ဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေသည် ၁၉၇၃-၇၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင် အာဏာတည်ရမည်။

အခန်း (၂)

စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရေး

၂။ တတိယအကြိမ်ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယအစည်းအဝေးက အတည်ပြုပေးခဲ့သော စတုတ္ထလေးနှစ်စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များနှင့်အညီ ရေးဆွဲထားသည့် စတုတ္ထလေးနှစ်စီမံကိန်း၏ဒုတိယနှစ်ဖြစ်သော ၁၉၈၃-၈၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အောက်ပါဇယားရှိ ကဏ္ဍအလိုက် ရည်မှန်းချက် များကို ရရှိနိုင်ရန် ထိုကဏ္ဍများနှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြသော အဖွဲ့အစည်းများ က စပံဟပ်ညှိနှိုင်း၍ ဆောင်ရွက်အကောင်အထည် ဖော်ကြရမည်။

စာမျက်နှာ	ကဏ္ဍများ	၁၉၈၃-၈၄ ခု၊ တက္ကသိုလ်အတွက်ရည်မှန်းချက်များ (တစ်စုစုများကို ၁၉၆၉-၇၀ ခုနှစ် ပုံမှန် ဈေးနှုန်းများဖြင့်တွက်ချက်ထားပါသည်)		၁၉၈၂-၈၃ ခု၊ ယာယီစာရင်းအပေါ် ၁၉၈၁-၈၄ ခုနှစ် ရည်မှန်းချက်များ၏တက်မှုနှုန်း		တာဝန်ဆောင်ရွက်ကြမည့်အဖွဲ့အစည်းများ	
		စုစုပေါင်းတန်ဖိုး	အသားတင်တန်ဖိုး	စုစုပေါင်းတန်ဖိုး အပေါ်	အသားတင်တန်ဖိုး အပေါ်		
		လျှင်ဆန်းပေါင်း		ရာခိုင်နှုန်း			
၀	၂	၃	၄	၅	၆	၇	
၀	လယ်ယာ	၆၁၆၃၀	၅၃၇၄၉	၉၀	၂၂၀	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်မတီ၊ ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - လယ်ယာနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ကော်ပိုရေးရှင်း၊ စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန၊ ပြည်သူ့ လုပ်အား နေရာချထားရေးအဖွဲ့နှင့် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန၊ - အမှတ် (၁) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း ကော်ပိုရေးရှင်း၊ အထည်အလိပ်လုပ်ငန်း ကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် အိမ်သုံးပစ္စည်းလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။ 	
၂	သားငါး	၁၂၅၃၂	၁၂၈၀၈	၈၄	၈၇	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်မတီ၊ ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - လယ်ယာနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ပုလဲနှင့် ငါးလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ တိရစ္ဆာန်ဆေးကုသရေးနှင့် မွေးမြူရေးဦးစီးဌာန၊ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန၊ ပြည်သူ့လုပ်အား နေရာချထားရေး အဖွဲ့နှင့် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ကော်ပိုရေးရှင်း၊ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။ 	
၃	သစ်တော	၆၅၀၁	၅၂၆၈	၇၉	၇၀	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်မတီ၊ ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - လယ်ယာနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သစ်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် သစ်တောဦးစီးဌာန၊ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။ 	
၄	ဆတ္တ	၅၅၀၂	၂၂၅၅	၁၀၄	၁၀၉	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်မတီ၊ ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - ဆတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အမှတ် (၁) ဆတ္တုတွင်းဖော်ထုတ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ အမှတ် (၂) ဆတ္တုတွင်းဖော်ထုတ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ အမှတ် (၃) ဆတ္တုတွင်းဖော်ထုတ်ရေး ကော်ပိုရေးရှင်း၊ မြန်မာ့ ကျောက်မျက်ရတနာ ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဘူမိဗေဒဗေဒ လာရေးနှင့် ဓာတ်သတ္တု ရွာပေးရေးဦးစီးဌာနနှင့် စီမံကိန်းနှင့် လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန၊ - အမှတ် (၁) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကြေးထည်မြေထည်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ - အမှတ် (၂) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ မြန်မာ့ရေခဲကော်ပိုရေးရှင်း၊ - ပြည်ထဲရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အကြမ်းဦးစီးဌာန၊ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။ 	
၅	စက်မှုလက်မှု	၉၉၅၅၆	၂၀၉၅၅	၁၀၈	၁၀၇	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်မတီ၊ ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - အမှတ် (၁) စက်မှုဝန်ကြီးဌာန နှင့် 'ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ အထည်အလိပ်လုပ်ငန်း ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဆတ္တုပစ္စည်းလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဆေးဝါးနှင့် အိမ်သုံးပစ္စည်းလုပ်ငန်း ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကြေးထည်မြေထည် လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ အထွေထွေ စက်မှုလုပ်ငန်း ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဗေဒနာရ စက်မှုလက်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် လုပ်ငန်းစစ်ဆေးမှု ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနနှင့် စက်မှုစီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ - အမှတ် (၂) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ စက်မှုဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ စက္ကူ နှင့် ဓာတုဗေဒ လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ ရေနံဓာတုဗေဒနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ဗဟို ထုထောင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ - လယ်ယာနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ပုလဲနှင့် ငါးလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ သစ်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ဆားလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ - ဆတ္တုတွင်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာကော်ပိုရေးရှင်း၊ - ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း။ 	

အမှတ် စဉ်	ကဏ္ဍများ	၁၉၈၃-၈၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက်ရည်မှန်းချက်များ (တန်ဖိုးများကို ၁၉၆၉-၇၀ ခုနှစ် ပုံမှန် ဈေးနှုန်းများဖြင့် တွက်ချက်ထားပါသည်)		၁၉၈၂-၈၃ ခု၊ ယာယီစာရင်းအပေါ် ၁၉၈၃-၈၄ ခုနှစ် ရည်မှန်းချက်များ၏ တိုးတက်မှုနှုန်း		တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ကြမည့်အဖွဲ့အစည်းများ	
		စုစုပေါင်းတန်ဖိုး	အသားတင်တန်ဖိုး	စုစုပေါင်းတန်ဖိုး အပေါ်	အသားတင်တန်ဖိုး အပေါ်		
		ကျပ်သိန်းပေါင်း		ရာခိုင်နှုန်း			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	
၅	စက်မှုလက်မှု။ အစဆုံး					<ul style="list-style-type: none"> - ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သင်္ဘောကျင်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ ရထားပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဆိပ်ကမ်းကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန။ - ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ လယ်ယာကိုင်ကျွန်းနှင့် ဥယျာဉ်မြေထွက် ကုန်ပစ္စည်း ကုန်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ စားသောက်ကုန်နှင့် အထွေထွေကုန်ပစ္စည်း ကုန်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ စားသောက်ဆိုင်နှင့် အမျှော်ယမကာ ကုန်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်း ကုန်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ငါးဖမ်းရေးနှင့် စာနယ်ဇင်းကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် စာတုတ်ထုတ်ဝေရေးကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အထက်တန်းပညာဦးစီးဌာန။ - ပြည်ထဲရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သာသနာရေးဦးစီးဌာန။ - စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဝါဒီလုပ်ငန်းစီမံကိန်း။ - ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကာကွယ်ရေးစက်ပစ္စည်းစက်ရုံ။ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အိမ်တွင်းစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနနှင့် သမဝါယမဦးစီးဌာန။ 	
၆	လျှပ်စစ်ဓာတ်အား	---	၃၆၈၅	၂၇၈၃	၁၄.၀	၉.၈	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်။ - အမှတ် (၂) စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကော်ပိုရေးရှင်း။ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။
၇	ဆောက်လုပ်ရေး	---	၁၆၈၈၂	၅၃၈၆	၈.၃	၅.၈	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်။ - ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဆောက်လုပ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း။ - ကိုယ်ပိုင်ဆောင်လုပ်ကိုင်မှုလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ခံဆောင်ရွက်သည့် မိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများ။ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။
၈	ပို့ဆောင်ရေး	---	၁၆၈၃၈	၉၄၆၈	၄.၀	၄.၅	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်။ - ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ရထားပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကုန်းလမ်း ပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကြွယ်ဝပြီးသော်လည်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ ဆိပ်ကမ်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန။ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။
၉	ဆက်သွယ်ရေး	---	၁၂၅၇	၉၉၉	၄.၀	၄.၀	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်။ - ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဆက်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း။
၁၀	ငွေရေးကြေးရေး	---	၁၁၀၉၂	၇၁၇၆	၄.၈	၃.၃	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့်ကော်ပိုရေးရှင်း။ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်။ - စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံဘဏ်၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်၊ မြန်မာ့နိုင်ငံခြား ကုန်သွယ်မှုဘဏ်၊ မြန်မာ့ချိတ်ပျိုးရေးဘဏ်နှင့် မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း။ - သမဝါယမ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။

အမှတ် စဉ်	ဧကရာဇ်များ	၁၉၈၃-၈၄ မှ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက်ရရှိသည့်အခွန်များ (တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ၁၉၆၉-၇၀ ခုနှစ် မှစ၍ ဈေးနှုန်းများဖြင့် တွက်ချက်ထားပါသည်)		၁၉၈၂-၈၃ မှ ယာယီစာရင်းအပေါ် ၁၉၈၃-၈၄ ခုနှစ် ရရှိသည့်အခွန်များ၏တိုးတက်မှုနှုန်း		တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ကြသည့်အဖွဲ့အစည်းများ
		ရရှိပေးခြင်းတန်ဖိုး	အသားတင်တန်ဖိုး	ရရှိပေးခြင်းတန်ဖိုး အပေါ်	အသားတင်တန်ဖိုး အပေါ်	
		ကျပ်သိန်းပေါင်း		ရာခိုင်နှုန်း		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇
၁၀	လှူဒါန်းနှင့် စိမ်ခန့်ခွဲရေး	၃၃၅၃၉	၁၈၅၆၇	၅.၈	၇.၉	<ul style="list-style-type: none"> - နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ သို့မဟုတ် ထိုအဖွဲ့အစည်း အသီးသီးက တာဝန်ပေးမည့် ရွာနယ်၊ ရုံး၊ ကော်မတီ၊ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - လူမှုဝန်ထမ်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - ပြည်ထောင်စုနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် အသံလွှင့်ဦးစီးဌာန၊ - အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ အဖွဲ့အစည်းများ၊ - ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီး၏ ဝန်ကြီးရုံးများနှင့် အခြားကျန်ရှိသော စိမ်ခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်းများ။
၁၂	စိမ်ငှားခနှင့် အခြားဝန်ဆောင်မှု	၁၂၈၃၇	၁၀၅၂၆	၃.၇	၃.၄	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့် ကော်မတီ၊ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဆိုးအိမ်ဦးစီးဌာန၊ - ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဟိုတယ်နှင့် ရေသွားလာရေးကော်ပိုရေးရှင်း၊ - ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ရုပ်ရှင်ကော်ပိုရေးရှင်း၊ - ရှိဆောင်ရွက်သည့်လှူဒါန်းနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ဆိပ်ကမ်းကော်ပိုရေးရှင်း။
၁၃	ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး	၃၁၇၉၇	၃၉၀၆၇	၆.၆	၅.၃	<ul style="list-style-type: none"> - ဝန်ကြီးအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က တာဝန်ပေးမည့် ကော်မတီ၊ - ပြည်သူ့ ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၊ - ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ကုန်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်းများ၊ - အမှတ် (၂) ကော်မရှင်ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ ရေနံထုတ်ဖွဲ့ရေး ပြန်လှမ်းထင်ရှားရေး ကော်ပိုရေးရှင်း၊ - လယ်ယာနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သစ်လုပ်ငန်းကော်ပိုရေးရှင်း၊ - ထုတ်လုပ်မှုများထဲမှ ကုန်ပစ္စည်းများကို တိုက်ရိုက်ဝယ်ယူသည့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ - စားသုံးဆိုင်ခွင့် လုပ်ငန်းရှင်များသို့ တိုက်ရိုက်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသည့် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ - သမဝါယမဝန်ကြီးဌာနနှင့် ထိုဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ သမဝါယမဦးစီးဌာန။
၁၄	ရရှိပေးခြင်း	၃၂၉၉၄၈	၁၈၈၀၀၀	၆.၉	၅.၀	

အမှတ် စဉ်	ကဏ္ဍများ	၁၉၀၉-၀၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ (တစ်နှစ်အတွက် ၁၉၀၉-၁၀ ခုနှစ်မှစ၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများဖြင့် ထုတ်ဖော်ထားပါသည်)		၁၉၀၂-၀၃ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အပေါ် ၁၉၀၃-၀၄ ခုနှစ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၏တိုးတက်မှုနှုန်း		ဟာဝန်ခံဆောင်ရွက်ပြီးမည့်အဖွဲ့အစည်းများ
		စုစုပေါင်းတန်ဖိုး	အသားတင်တန်ဖိုး	စုစုပေါင်းတန်ဖိုး အပေါ်	အသားတင်တန်ဖိုး အပေါ်	
		လျင်		ရာခိုင်နှုန်း		
		ပ	၄	၅	၆	
၂၀	လူတစ်ဦးစီအတွက်ပျမ်းမျှထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး	၉၀၄	—	၄.၅	—	
၂၁	လူတစ်ဦးစီအတွက် ပျမ်းမျှပြည်တွင်းအသားတင်ထုတ်လုပ်မှု နှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး	၅၁၅	—	၂.၆	—	
၂၂	လူတစ်ဦးစီအတွက်ပျမ်းမျှဝင်ခံ	၅၀၉	—	၀.၆	—	
၂၃	လူတစ်ဦးစီအတွက်ပျမ်းမျှဝေးသုံးမှုတန်ဖိုး	၄၃၃	—	၂.၄	—	
၂၄	လူတစ်ဦးစီ၏ပျမ်းမျှရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတန်ဖိုး	၇၉	—	(-) ၃.၇	—	
၂၅	အလုပ်လုပ်သူတစ်ဦး၏ ပျမ်းမျှထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှု တန်ဖိုး	၂၂၆၄	—	၄.၀	—	
၂၆	အလုပ်လုပ်သူတစ်ဦး၏ ပျမ်းမျှ ပြည်တွင်းအသားတင်ထုတ် လုပ်မှုနှင့် ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး	၁၂၉၀	—	၂.၂	—	

၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့
အရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ

၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ နိုင်းတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေ
အရ အသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ

[၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၃]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အပိုင်း ၁

အမည်နှင့် စတင်အာဏာတည်သည့် နေ့ရက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဘဏ္ဍာရေး
အရ အသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေသည် ၁၉၇၃-၇၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် အတွက်
၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ စတင် အာဏာတည်
ရမည်။

အပိုင်း ၂

ဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေ

**ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေနှင့် နိုင်ငံတော်၏
အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ**

- ၂။ (က) ပြည်ထောင်စု ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် တဝန်းလုံး၏ ငွေအဝင်နှင့်အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက် ရမည်။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ငွေအဝင်နှင့် အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန်အလို့ငှာ နိုင်ငံတော်၏ အဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းတွင် ဖော်ပြရမည်။

အပိုင်း ၃

နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၊
ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

အခန်း (၁)

ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ

- ၃။ (က) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးသည် ဇယား (၁)၊ (၂)၊ (၃) နှင့် (၄) တို့တွင် မိမိနှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကို စီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။
- (ခ) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများအတွက် ပုဒ်မခွဲ(က)ပါ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိအား အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင်လည်းကောင်း၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် လည်းကောင်း ဤဥပဒေ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဃ) ဇယား(၁)နှင့် (၃) တို့တွင် ဖော်ပြလျာထားသော ရငွေများအနက် ပြည်ပ အကူအညီရငွေနှင့် အခန်း (၃) အရ ချေးယူရငွေတို့သည် လျာထားသည်ထက် ပိုမိုရရှိလျှင် ထိုသို့ ပိုမိုရရှိသော ပြည်ပအကူအညီရငွေ၊ ချေးယူရငွေတို့ဖြင့် ကျခံရမည့် လုပ်ငန်း အသုံးစရိတ်များကို ဇယား (၂) နှင့် (၄) တို့တွင် ဖော်ပြခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများထက်ပိုမိုသုံးစွဲရန် လိုအပ်ပါက ဝန်ကြီးအဖွဲ့က စိစစ်သုံးသပ်၍ ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသို့ ပြည်ပမှ အကူအညီရငွေ၊ ချေးယူရငွေများကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ဘဏ္ဍာမှ ကျပ်ငွေဖြင့် ကျခံသုံးစွဲရမည့် အသုံးစရိတ်များကိုမူ ဇယား (၂) နှင့် (၄) တို့တွင် ဖော်ပြ ခွင့်ပြုထားသော ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲရမည်။ ဇယား (၂) နှင့် (၄) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေဖြင့် မလုံလောက်ပါက ပုဒ်မ ၅ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ သီးသန့် ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲနိုင်သည်။

၄။ (က) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် ဤဥပဒေအရ လျာထားသောရငွေတို့ထက် တိုး၍ဖြစ်စေ၊ လျော့၍ဖြစ်စေ ရသောရငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည် သို့ လွှတ်တော် သို့ တင်ပြသော ၁၉၈၃-၈၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်း ဖော်ပြရမည်။

(ခ) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ(ဃ) အရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၁၉၈၃-၈၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ဃ) အရ ပိုမိုသုံးစွဲရန် ခွင့်ပြုသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရမည်။

အခန်း (၂)

သီးသန့်ရန်ပုံငွေ

၅။ (က) နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ဇယား (၄) စာတိုင် ၁၂ တွင် ဖော်ပြထားသော သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲခြင်းကို အောက်ပါစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီသာလျှင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။—

- (၁) ကြိုတင် မမျှော်မှန်းနိုင်သော အသုံးစရိတ် ဖြစ်ခြင်း၊
- (၂) ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း မသုံးစွဲလျှင် မဖြစ်သည့်ကိစ္စ ဖြစ်ခြင်း၊

(၃) ရှိရင်းစွဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများအရ ခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းကျခံရန် မဖြစ်နိုင်ခြင်း သို့မဟုတ် ခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်း ကျခံရန်အတွက် ရန်ပုံငွေမရှိခြင်း၊

(ခ) သီးသန့်ရန်ပုံငွေမကျခံသုံးစွဲခြင်းကိုဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အရသာ ခွင့်ပြုရမည်၊

(ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် သီးသန့်ရန်ပုံငွေမကျခံသုံးစွဲသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စတစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်း ပော်ပြချက်များနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရမည်။

အခန်း (၃)

ငွေချေးယူခြင်း

၆။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် စီးပွားရေးစီမံကိန်းပါ လုပ်ငန်းစီမံချက်များ အတွက်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်၏ ရ သုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းပါ အသုံးစရိတ်အတွက် ဖြစ်စေ နိုင်ငံတော်က ဘာဝန်ယူသည့် ငွေချေးစာချုပ်များ သို့မဟုတ် အာမခံစာချုပ်များ ထုတ်ပေးခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခြားနည်းဖြင့် လည်းကောင်း ပြည်တွင်းမှဖြစ်စေ၊ ပြည်ပမှဖြစ်စေ ငွေချေးယူနိုင်သည်။ ထိုသို့ ချေးငွေရယူသည့် အခါ သင့်သည်ထင်မြင်သည့် အတိုးနှုန်းများသတ်မှတ်၍ ပေးနိုင်သည်။ ပြန်ဆပ်ရန်၊ ပြန်ရွေးရန် သို့မဟုတ် အခြားနည်းစီမံရန် စည်းကမ်းချက်များကိုလည်း ပြုလုပ်နိုင်သည်။

(ခ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ချေးယူရရှိသည့်ငွေကို နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၊ စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များသို့ သင့်လျော်သော စည်းကမ်းချက်များ သတ်မှတ်၍ ပြန်လည်ထုတ်ချေးနိုင်သည်။

၇။ ယခင် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်းက လိုအပ်ငွေများ ဖြည့်တင်းရန် အာမခံစာချုပ်များ ဆောင်းချခြင်းဖြင့် ရယူခဲ့သည့် ချေးငွေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အချိန်ကျရောက်သောအခါ ပေးဆပ်ခြင်းကို အာမခံစာချုပ် အသစ်များဖြင့် လဲလှယ်နိုင်သည်။

၈။ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များသည် စီမံကိန်းပါ လုပ်ငန်းစီမံချက်များအတွက် ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြည်ပမှ ငွေချေးယူနိုင်သည်။

၉။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ဤအခန်း(၃)ပါ ကိစ္စရပ်များအားလုံးကို ဖြစ်စေ၊ အချို့ကိုဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအား လိုအပ်သော သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ လုပ်ပိုင်ခွင့်အပ်နှင်းနိုင်သည်။

(ခ) စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးသည် ဤအခန်း (၃) အရ ငွေချေးယူသော ကိစ္စများအတွက် နိုင်ငံတော် ကိုယ်စား အာမခံချက်ပေးနိုင်သည်။

၁၀။ ၁၉၇၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက် နေ့တွင်ကုန်ဆုံးသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဤအခန်း (၃) အရ ငွေချေးစာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီးနောက် အမှန်တကယ်ချေးယူလက်ခံရရှိသည့်ငွေ စုစုပေါင်းသည် ကျပ် လေးရာကျော် ပမာဏထက် မပိုစေရ။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ နိုင်ငံတော်ကောင်စီနှင့် ပြည်သူ့ကောင်စီအဖွဲ့အစည်း၊ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့

ဇယား(၁)

အမှတ် စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ											
			အခွန် အကောက်	နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	အမြတ်သားပုံရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ပအကူအညီ ရငွေ	မူကြမ်း		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှရငွေ	ရသောင်းငွေ		
									ထုတ်ချေးငွေ အလွတ်ငြိန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ				
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃		
၁	ပြည်သူ့လွှတ်တော်	နိုင်ငံတော်ကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်ကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးက တာဝန်ပေးသူ	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ် ၈,၅၀၀									
၂	နိုင်ငံတော် ကောင်စီနှင့် ပြည်သူ့ ကောင်စီအဖွဲ့အစည်း	၎င်း			၃၂,၄၀,၂၂၀				၁,၅၀,၀၀၀					
၃	ဝန်ကြီးအဖွဲ့	ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ် က တာဝန်ပေးသူ			၂,၀၀၀				၁,၅၀၀					
၄	ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့	ပြည်သူ့ တရားသူကြီး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ			၁,၉၆,၄၃,၇၀၀				-					
၅	ပြည်သူ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့	ပြည်သူ့ ဥပဒေ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌကတာဝန် ပေးသူ			၃၀,၂၀၀				-					
၆	ပြည်သူ့လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့	ပြည်သူ့ လုပ်ငန်း စစ်ဆေးရေး အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန် ပေးသူ			၃,၀၈,၅၀၀				-					
	ပေါင်း				၂၃၂,၃၃,၀၂၀				၁,၅၀,၅၀၀					

ပြည်သူ့လွှတ်တော် နိုင်ငံတော်ကောင်စီနှင့် ပြည်သူ့ကောင်စီဆောင်ရွက် ဝန်ကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့

ဇယား (၂)

အမှတ် စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ								
			သာဓကသုံးငွေ	အသုံးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေ	ရဆောင်းငွေ	
							ထုတ်ချေးငွေ	ရမှပလုရငွေအတွက် ပေးဆပ်ငွေ			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	
၁	ပြည်သူ့လွှတ်တော်	နိုင်ငံတော်ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး၊ သို့မဟုတ် နိုင်ငံ တော်ကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးက တာဝန်ပေးသူ	ကျပ် ၇၉,၀၄,၄၇၀	—	ကျပ်	ကျပ် ၁၁,၄၁,၇၅၀	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်
၂	နိုင်ငံတော်ကောင်စီနှင့် ပြည်သူ့ကောင်စီ အဆင့်ဆင့်	၎င်း	၃၂,၁၇၂,၆၀၀	—	—	၆,၇၄,၄၉,၅၀၀	—	—	—	—	—
၃	ဝန်ကြီးအဖွဲ့	ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၃၂,၅၅,၀၀၀	—	—	၄၅,၄၄၀	—	—	—	—	—
၄	ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့	ပြည်သူ့တရားသူကြီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၂,၉၀,၁၇၅၄၀	—	—	၃၁,၈၁,၇၁၀	—	—	—	—	—
၅	ပြည်သူ့ဥပဒေအကျိုးဆောင်အဖွဲ့	ပြည်သူ့ဥပဒေ အကျိုးဆောင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၁,၇၉,၁၆,၇၄၀	၁၀,၀၀၀	—	၅,၆၃,၆၂၀	—	—	—	—	—
၆	ပြည်သူ့လုပ်ငန်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့	ပြည်သူ့လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၄,၈၇,၀၅,၀၆၀	—	—	၂၂,၂၃,၄၇၀	—	—	—	—	—
	ပေါင်း		၄၂,၉၃,၅၁,၄၂၀	၁၀,၀၀၀		၇,၄၆,၀၃,၅၉၀					

ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

ဇယား (၃)

အမှတ် စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ										
			အခွန်အကောက်	နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှ ရငွေ	အခြားသားသန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ပအကူအညီ ရငွေ	ခြွင်းမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးမြေမှုရငွေ	စုဆောင်းငွေ	
									လတ်ချေးငွေအတွက် မြို့ရငွေ	ရေယူရငွေ			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	
			ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်		ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်
၁	ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်နှင့် ပြည်သူ့ ပြည် သားများ သုံးစွဲမှု အပေါ်တွင် ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်	ဝန်ကြီးချုပ် ညီမဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ် က တာဝန်ပေးသူ											
၁	ယစ်မျိုးခွန်		၆၃,၁၉,၃၀၀										
၂	ဝင်ကုန်အတွက် လိုင်စင်ပေးပေး		၁၀,၀၀,၀၀,၀၀၀										
၃	မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ		၆,၀၀,၀၀,၀၀၀										
၄	သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအခွန်		၂,၄၉,၅၅၀										
၅	ကုန်ညစ်ရှင် ဝန်ဆောင်မှုခွန်		၂,၇၅,၃၀,၀၀,၀၀၀										
၆	တံဆိပ်ခေါင်းစည်းရငွေများ		၁,၀၅,၂၂,၇၀၀										
၇	ဝင်ငွေနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှု အပေါ်တွင် ကောက်ခံသည့် အခွန်အကောက်	၎င်း											
၈	ဝင်ငွေခွန်		၄,၀၆,၉၅,၀၀၀										
၉	အမြတ်ခွန်		၁၄,၄၁,၇၇,၀၀၀										
၁၀	အကောက်ခွန်	၎င်း											
၁၁	အကောက်ခွန်		၁,၀၁,၃၀,၀၀,၀၀၀										
၁၂	နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများ အသုံးပြုသည့် အပေါ် ကောက်ခံသည့် အခွန် အကောက်	၎င်း											
၁၃	မြေယာ ပေါ်တွင် ကောက်ခံသည့် အခွန်		၃,၆၃,၃၀,၀၀၀										
၁၄	ရေခွန်နှင့် တာဝန်ခွန်		၁,၆၂,၂၃,၄၀၀										
၁၅	ဆစ်တောများမှပစ္စည်းများထုတ်ယူ သည့်အတွက်ကောက်ခံသည့်အခွန်		၁၂,၄၆,၁၉,၂၀၀										
၁၆	ခတ်သတ္တု ပစ္စည်းများ ထုတ်ယူ သည့်အတွက် ကောက်ခံသည့် အခွန်		၁,၀၀,၀၀,၀၀၀										
၁၇	အင်းတိုင်ခွန်		၃,၀၁,၆၂,၅၀၀										
၁၈	ကြက်ပေါင်စေးပေါ်တွင် ကောက် ခံသည့်အခွန်		၁,၃၅,၀၀၀										
၁၉	နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်း များမှရငွေ	၎င်း		၁,၅၀,၇၁,၉၀,၀၀၀									

ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

ဇယား (၃)။ အစား

အမှတ် စဉ်	အကြောင်းအရာ	အာဝန်ခံသူ	ရငွေများ										
			အခွန်ကောက်	နိုင်ငံတော်စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများမှ ရငွေ	အခြားသားမန်ရငွေ	ယတိုးရငွေ	ရေလုံ့ရငွေရင်းရငွေ	ပြည်ပအကူအညီ ရငွေ	စင်္ကြံငွေ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှရငွေ	ရသောင်းငွေ	
									လတ်ဆုံးငွေထုတ် ပြန်ရငွေ	ခရီးယူရငွေ			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	
			ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်
၆	ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး	ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ် က တာဝန်ပေး သူ			—	—	—	—	—	—	—	—	—
၇	နိုင်ငံခြားရေး	ရင်း			၂,၀၉,၉၃၀	—	—	၃,၂၃,၁၀၀	—	—	—	—	—
၈	ကာကွယ်ရေး	ရင်း			၁,၃၇,၅၀,၀၀၀	—	—	—	—	—	—	—	—
၉	ပြည်ထောင်စုနှင့် သာယာရေး	ရင်း			၁,၄၄,၃၇,၅၀၀	—	—	၁,၇၃,၃၀၀	၁၉,၈၀,၀၀၀	—	—	—	
၁၀	လူမှုဝန်ထမ်း	ရင်း			၇,၃၆,၈၀၀	—	—	—	၁၄,၀၀,၀၀၀	—	—	—	
၁၁	ပြန်ကြားရေး	ရင်း			၃,၄၁,၁၀၀	—	—	—	၅,၀၇,၀၀,၀၀၀	—	—	—	
၁၂	ယဉ်ကျေးမှု	ရင်း			၇,၆၉,၈၀၀	—	—	—	၄၉,၀၀၀	—	—	—	
၁၃	ပညာရေး	ရင်း			၉,၀၈,၁၂,၆၇၀	—	—	—	၁,၃၅,၈၉,၀၀၀	—	၃,၄၅,၀၀၀	—	
၁၄	ကျန်းမာရေး	ရင်း			၅၂,၅၅,၂၈၀	—	—	—	၆,၁၃,၉၂,၀၀၀	—	၁,၇၇,၈၅,၀၀၀	—	
၁၅	အလုပ်သမား	ရင်း			၁၅,၄၆၀	—	—	၁၀၀	—	—	—	—	
၁၆	လယ်ယာနှင့် သစ်တော	ရင်း			၁၆,၄၄,၇၆,၀၀၀	—	—	၅,၀၀,၀၀၀	၈,၄၁,၆၅,၀၀၀	—	၂၃,၂၇,၁၆,၀၀၀	—	
၁၇	သတ္တုတူးဖော်	ရင်း			၃,၈၉,၆၀၀	—	—	—	၃၉,၉၄,၀၀၀	—	—	—	
၁၈	အမှတ် (၁) စက်မှု	ရင်း			၆,၄၃,၂၉၀	—	—	—	—	—	—	—	
၁၉	အမှတ် (၂) စက်မှု	ရင်း			၇၀၀	—	—	—	—	—	—	—	
၂၀	ထောက်လှုပ်ရေး	ရင်း			၁,၅၃,၄၂,၄၀၀	—	၂,၆၁,၅၀၀	—	၁,၈၇,၈၁,၀၀၀	၅,၀၀,၀၀၀	၃,၁၂,၀၀,၀၀၀	—	
၂၁	ဦးဆောင်ဆက်သွယ်ရေး	ရင်း			၁,၆၉,၁၈,၂၇၀	—	—	—	၁,၂၂,၃၉,၀၀၀	—	၃၆,၄၈,၀၀၀	—	
၂၂	ကုန်သွယ်ရေး	ရင်း			၄,၂၉,၁၃၀	—	—	—	၂,၅၇,၀၀၀	—	—	—	
၂၃	သမဝါယမ	ရင်း			၄၅,၇၆,၀၀၀	—	—	—	၁,၂၃,၉၀,၀၀၀	—	—	—	
၂၄	စီမံကိန်းနှင့် တာရှည်ရေး	ရင်း			၅,၇၃,၁၄,၀၃၀	—	၁၉,၇၁,၁၆,၀၀၀	၁၀,၀၀၀	၆၉,၂၉,၀၀၀	၁၂,၄၅,၁၆,၀၀၀	၃၆,၉၃,၈၇,၀၀၀	၈,၄၈,၉၂,၀၀၀	
၂၅	ပင်စင်လစာငွေများနှင့် ဆုငွေများ	ရင်း			၆,၀၅,၄၀၀	—	—	—	—	—	—	—	
	စုစုပေါင်း		၄,၃၅,၂၄,၃၁,၄၆၀	၁,၅၇,၇၁,၉၁,၀၀၀	၃၈,၆၀,၁၉,၆၄၀	၁၉,၅၂,၇၅,၀၀၀	၁၉,၁၆,၅၀၀	၂၆,၈၁,၅၄,၀၀၀	၁၂,၉၃,၁၆,၀၀၀	၆၅,၅၃,၈၁,၀၀၀	၆,၄၈,၉၂,၀၀၀		

ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများ

ဇယား(၅)

စာမျက်နှာ	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးစွဲမှုများ									
			တာဝန်ခံသူ	အတိုးပေးစွဲ	ထောက်ပံ့စွဲ	ခွင့်လှာစွဲရင်းသုံးစွဲ	ကြွေးမြီ		အခြားအစည်းအဝေးများတွင် ရင်းနှီးစွဲ	ရသဘင်းစွဲ	သီးသန့် ရန်ပုံငွေ	
							ထုတ်ချေးစွဲ	ခရီးယူရငွေအတွက် ပေးဆပ်စွဲ				
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
			ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ်
၁	ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး	ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၂၉,၄၁,၁၀၀	—	—	၄၂,၀၂,၄၅၀						
၂	နိုင်ငံခြားရေး	ရင်း	၄,၂၅,၇၉,၉၂၀	—	၆,၄၃,၄၀၀	၅,၂၄,၄၅၀						
၃	ကာကွယ်ရေး	ရင်း	၁,၄၃,၀၅,၆၂၂၀	—	—	၂၃,၀၄,၅၀၀						
၄	ပြည်ထဲရေးနှင့် သာယာမှုရေး	ရင်း	၃၀,၃၁,၄၆,၄၁၀	—	၁,၂၁,၃၆,၀၀၀	၂,၂၀,၂၄,၉၀၀						
၅	လူမှုဝန်ထမ်း	ရင်း	၁,၇၄,၇၂,၃၂၀	—	၃၀,၀၁,၅၄၀	၃၉,၇၀,၆၃၀						
၆	မြန်ကြားရေး	ရင်း	၃,၃၁,၇၉,၅၉၀	—	—	၂,၇၀,၀၀,၃၄၀						
၇	ယဉ်ကျေးမှု	ရင်း	၀၂,၃၇,၀၅၀	—	၁၂,၅၀၀	၂၃,၄၄,၅၂၀						
၈	ပညာရေး	ရင်း	၂၁,၀၂,၇၂,၁၄၀	—	၃,၀၂,၀၀၀	၂၅,၅၆,၃၂,၁၃၀						
၉	ကျန်းမာရေး	ရင်း	၃၄,၆၂,၆၇,၀၆၀	—	၃၃,၄၀,၆၅၀	၁၆,၀၇,၂၀,၃၇၀						
၁၀	အလုပ်သမား	ရင်း	၅၅,၄၄,၃၀၀	—	၁,၃၄,၅၄,၀၀၀	၄,၃၉,၉၁၀						
၁၁	ရွယ်ယာနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	ရင်း	၄၀,၀၉,၆၉,၆၀၀	၅,၅၂,၀၀၀	၃,၀၁,၅၀၀	၇၅,၃၀,၀၆,၇၀၀		၂၀,၁၀,၁၀၀				
၁၂	ဆက္ကတုဏ်း	ရင်း	၃,၇၆,၆၆,၂၀၀	—	—	၂,၃၇,၁၉,၇၃၀						
၁၃	အမှတ် (၁) စက်မှု	ရင်း	၁,၀၀,၃၂,၅၉၀	—	—	၉၉,၀၀,၄၉၀						
၁၄	အမှတ် (၂) စက်မှု	ရင်း	၅,၆၇,၄၇၀	—	—	၁၃,၉၀၀						
၁၅	ဆောက်လုပ်ရေး	ရင်း	၂၂,၃၅,၇၂,၃၀၀	—	—	၃၀,၃၄,၀၀,၀၀၀	၁၅,၀၀,၀၀၀					
၁၆	ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး	ရင်း	၅,၅၀,၄၉,၀၇၀	၁၅,၂၅,၀၀၀	၁၀,၀၃,၀၀၀	၇,၆၁,၅၃,၇၅၀		၃,၇၃,၃၀၀				
၁၇	ကုန်သွယ်ရေး	ရင်း	၇၆,၂၇,၇၆၀	—	၂,၅၀,၀၀၀	၅,၄၂,၂၀၀						
၁၈	သမဝါယမ	ရင်း	၉,၃၁,၀၇,၂၂၀	—	—	၁,၅၀,၇၂,၂၆၀						
၁၉	စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး	ရင်း	၉,၃၉,၇၁,၉၀၀	၂၃,၆၇,၇၁,၀၅၀	၄,၉၉,၁၃,၂၀၀	၂,၁၇,၅၉,၀၅၀		၁၉,၀၃,၆၁,၂၅၀	၃,၉၂,၆၄,၆၀၀	၅,၂၆,၀၀၀		
၂၀	ပင်ပိုင်လစာဝေငွေများနှင့် ဆုငွေများ	ရင်း	၂၆,၀၄,၀၉,၀၀၀	—	—	—						
၂၁	ဆုငွေများနှင့် တရားစီရင်စင်စင်ငွေများ	ရင်း	၉,၁၆,၀၀,၀၀၀	—	—	—						
၂၂	သီးသန့်ရန်ပုံငွေ	ဤရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူ သုံးစွဲခွင့် ရရှိသော နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်း၏ ဇယား (၁)၊ (၂) နှင့် (၃) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော တာဝန်ခံ သို့မဟုတ် အဆိုပါ ဝန်ကြီးက တာဝန်ပေးသူ	—	—	—	—					၁၀,၀၀,၀၀,၀၀၀	
	စာရင်း	—	၄,၃၅,၉၆,၆၃,၂၆၀	၂၃,၈၀,၄၀,၀၅၀	၀,၄၆,၁၇,၇၉၀	၂,၅၃,၃၆,၇၁,၂၅၀	၁၅,၀၀,၀၀၀	၁၉,၆၁,၄၄,၃၅၀	၃,၉၂,၆၄,၆၀၀	၅,၂၆,၀၀၀	၁၀,၀၀,၀၀,၀၀၀	

အပိုင်း ၄

နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

အခန်း (၁)

ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ

- ၁၁။ (က) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရမိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေအပေါ် ရပ်တည်၍ လုပ်ငန်းများကို စီးပွားရေးဆန်ဆန် မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။
- (ခ) ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများသည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများက စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားသောငွေများ ဖြစ်သည်။
- (ဂ) နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအတွက် တာဝန်ခံရမည့် ပုဂ္ဂိုလ် အသီးသီးသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ် ဖြစ်သည်။
- (ဃ) ရှိရင်းစွဲဥပဒေများတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေကို စီမံခန့်ခွဲ

ရာ ဇယား၌ (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်၏အမိန့်များ သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

အခန်း (၂)

နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍
ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၂။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများကို ပြောင်းလဲ ပေးနိုင်သည်။
- (ခ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများအတွက် နိုင်ငံတော်က စိုက်ထားသောငွေကိုဖြစ်စေ၊ ထုတ်ချေးထားသောငွေကိုဖြစ်စေ၊ ထောက်ပံ့ထားသောငွေကိုဖြစ်စေ အကျိုးတူရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မ တည်ငွေအဖြစ် ပြောင်းလဲရန်လိုအပ်လျှင် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက နိုင်ငံတော်သို့ ထည့်ဝင်ရမည့်ငွေကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။
- (ဃ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များနှင့်အညီစီးပွားရေးဆန်ဆန် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရာ၌ အခြေပြုနိုင်ရန် ထိုအဖွဲ့အစည်း အသီးသီးအတွက် လုပ်ငန်း ကုန်ကျစရိတ်နှင့် ဝင်ငွေအချိုးကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

- (င) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ ကုန်ပစ္စည်း ဈေးနှုန်းများနှင့် ဝန်ဆောင်ခနှုန်းထားများကို လိုအပ်သလို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။
- (စ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ထောက်ပံ့ငွေလိုသော နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းအား လိုအပ်သောစည်းကမ်းချက်များဖြင့် ထောက်ပံ့ငွေထုတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဆ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်ဖြစ်စေ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်ဖြစ်စေ လိုအပ်သောငွေများကို ဘဏ်ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသောဘဏ်များမှ ချေးယူနိုင်ရန် ငွေမာဏကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဇ) ပုဒ်မခွဲ (ဆ) ပါ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းဆိုသည့်စကားရပ်တွင် ဘဏ်ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမပါဝင်စေရ။
- (ဈ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ (ဆ) ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးအားအပ်နှင်းနိုင်သည်။

အခန်း (၃)

နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏
ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာလုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၃၅ (က) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာငွေအစီအစဉ်ဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရမည်။
- (ခ) ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများကို နိုင်ငံတော်၏စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက မိမိတို့လုပ်ငန်းအရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြောင်းလဲနိုင်သည်။
- (ဂ) နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးသည် ပုဒ်မ ၁၂ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) အရ ချေးယူလိုလျှင် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေထက် မကျော်လွန်ပဲ ချေးယူနိုင်သည်။

၁၄၂ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား (၅) နှင့် (၆) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၁၉၈၃-၈၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကောင်စီ၊ ကော်မတီနှင့် ဘဏ် စတည့်အဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား (၅)

အမှတ် ပုံ	အကြောင်းရာ	တာဝန်ခံသူ	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ							အဖွဲ့အစည်းများ တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု							
			အခွန်အကောက်	ပိုင်ဆိုင်မှုအခွန် အဖွဲ့အစည်းများမှရငွေ	အခြားသားဝန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရမ်းရငွေ	ပြည်ပအကူအညီရငွေ	မကြီးမီ								
									ထုတ်ချေးငွေအတွက် ပြန်ရငွေ		ချေးယူရငွေ						
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂						
၁	ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကောင်စီ၊ ကော်မတီနှင့် ဘဏ် စတည့် အဖွဲ့အစည်းများ	ဝန်ကြီးချုပ် ဆိုမဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန် ပေးသူ	ကျပ်	ကျပ်	၂၄,၆၀,၆၉,၃၀,၆၀၀	ကျပ်	ကျပ်	၂,၀၀,၀၀,၀၀၀	ကျပ်	၂၃,၉၄,၆၀,၀၀၀	ကျပ်	ကျပ်	၃,၉၅,၇၂,၄၀၀	၂,၀၀,၀၀,၀၀၀	၂,၉၅,၇၂,၄၀၀	၂,၀၀,၀၀,၀၀၀	ကျပ်
	ပေါင်း				၂၄,၆၀,၆၉,၃၀,၆၀၀			၂,၀၀,၀၀,၀၀၀		၂၃,၉၄,၆၀,၀၀၀			၃,၉၅,၇၂,၄၀၀	၂,၀၀,၀၀,၀၀၀	၂,၉၅,၇၂,၄၀၀	၂,၀၀,၀၀,၀၀၀	

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ							
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရှင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ		အမြဲအစည်းများတွင် ခင်းနှီးငွေ	စုဆောင်းငွေ
							တုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရန်အတွက် ပေးဆပ်ငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁
၁	ကော်ပိုရေးရှင်း၊ ကောင်စီ၊ ကော်မတီနှင့် ဘဏ်စာရင်းအုပ်စုအစည်းများ	ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ်ကံ့ ထောက်ပေးသူ	ကျပ် ၂၅,၀၇,၆၄,၃၁,၃၀၀	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ် ၆,၁၄,၃၃,၅၂,၄၆၀	ကျပ် ၁,၆၅,၀၇,၀၀၀	ကျပ် ၀,၂,၇၀,၄၅,၄၀၀	ကျပ် ၆,၀၉,၂၉,၀၀၀	ကျပ်
			၂၅,၀၇,၆၄,၃၁,၃၀၀			၆,၁၄,၃၃,၅၂,၄၆၀	၁,၆၅,၀၇,၀၀၀	၀,၂,၇၀,၄၅,၄၀၀	၆,၀၉,၂၉,၀၀၀	

အပိုင်း ၅

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

အခန်း (၁)

ရငွေများနှင့် သုံးငွေများ

- (က) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေအပေါ်ရပ်တည်၍ လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။
- (ခ) ဇယား (၇)နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများသည် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက စီမံကိန်း ရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ရည်မှန်းထားသောငွေများဖြစ်သည်။
- (ဂ) စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များအတွက် တာဝန်ခံရမည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၇)နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်သည်။
- (ဃ) ရှိရင်းစွဲဥပဒေများတွင် မည်သို့ပင်ပါရှိစေကာမူ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ပုဒ်မခွဲ (က)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာငွေကို စီမံခန့်ခွဲရာ၌ ဇယား (၇) နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ခံရသည့်ပုဂ္ဂိုလ်၏အမိန့်များ သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ကြရမည်။

အခန်း (၂)

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၆။ (က) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၏ လုပ်ငန်းအရ လိုအပ်လျှင် ဇယား (၇) နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများကို ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။
- (ခ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ထောက်ပံ့ငွေလိုသော စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အား လိုအပ်သော စည်းကမ်းချက်များဖြင့် ထောက်ပံ့ငွေထုတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဂ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်ဖြစ်စေ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရန်ဖြစ်စေ လိုအပ်သော ငွေများကို ဘဏ်ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသော ဘဏ်များမှ ချေးယူနိုင်ရန် ဓမ္မမာဏကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။
- (ဃ) ဝန်ကြီးအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီးအား အပ်နှင်းနိုင်သည်။

အခန်း (၃)

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

- ၁၇။ (က) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ဇယား (၇) နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏လုပ်ငန်းများကို မိမိတို့၏ ဘဏ္ဍာငွေ အစီအစဉ်ဖြင့် စီမံခန့်ခွဲရမည်။

(ခ) ဇယား (၇)နှင့် (၈)တို့တွင် ဖော်ပြထားသော ငွေများကို စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များက မိမိတို့ လုပ်ငန်းအရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့်ပြောင်းလဲနိုင်သည်။

(ဂ) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့အသီးသီးသည် ပုဒ်မ ၁၆ ပုဒ်မခွဲ (ဂ)အရ ချေးယူလိုလျှင် ဝန်ကြီးအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေထက်မကျော်လွန်ပဲ ချေးယူနိုင်သည်။

၁၈။ (က) စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ဇယား (၇) နှင့် (၈) တို့တွင် ဖော်ပြထားသောငွေများ ပြောင်းလဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၁၉၇၃-၇၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များသည် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်သော ရှိရင်းစွဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ အရ ခွင့်ပြုထားသော အခွန်အကောက်အမျိုးအစားများကိုသာ ကောက်ခံနိုင်သည်။

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၇)

အမှတ် စဉ်	အကြောင်းအရာ	အစဉ်အဆင့်	ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု										
			အနှံ့အစောက်	ပိုင်ဆိုင်မှုအစဉ်အဆင့်	အမြားသာမန်ရေ	အပျိုးရေ	ပွင့်လင်းရေရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု	မြည်ပထက်အညီ ရေ	ကျွန်း		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရေ	ရဆောင်းရေ	
									ထုတ်အေးရေ မြန်မာ	အေးရေ			
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	၁၃	
၁	ပြည်ထဲရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီး ဌာနလက်အောက်ရှိစည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့များ	ဝန်ကြီးချုပ်၊ သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ် က တာဝန်ပေးသူ	ကျပ် ၇,၃၉,၆၀,၇၀၀	ကျပ် ၁၅,၀၇,၇၀,၉၀၀	ကျပ် ၁,၂၀,၇၃,၉၆၀	ကျပ်	ကျပ်
၂	ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန လက် အောက်ရှိ တပ်မတော် စည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့များ	ရင်း	၂,၃၆,၃၂၀	၂၆,၈၉,၀၃၀
	စုစုပေါင်း		၇,၄၁,၉၆,၀၂၀	၁၅,၃၄,၅၉,၉၃၀	၁,၂၀,၇၃,၉၆၀		

စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံ	သုံးငွေများ							
			သာမန်သုံးငွေ	အထူးပေးငွေ	တောက်ပုံငွေ	ငွေလုံးငွေခဲရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	စုစည်းငွေ
							လက်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁
၁	ပြည်ထောင်စုနှင့်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ	ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	ကျပ် ၁၇,၆၇,၆၉,၇၅၀	ကျပ်	ကျပ်	ကျပ် ၈,၅၀,၀၈,၀၈၀	ကျပ်	ကျပ် ၅၅,၈၃,၇၀၀	ကျပ်	ကျပ်
၂	ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ တပ်မှူး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ	၎င်း	၂၀,၇၃,၄၀၀	၃,၇၃,၆၆၀
	ပေါင်း	၁၇,၈၈,၄၃၀	၈,၅၃,၈၁,၇၄၀	၅၅,၈၃,၇၀၀

အပိုင်း ၆

အထွေထွေ

၁၉။ နိုင်ငံတော်၏ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ဦးစီးဌာနများသည် ဤဥပဒေအရ လျာထားသောရငွေတို့ထက်တိုး၍ သို့မဟုတ် လျော့၍ရသော ရငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ် လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ် များနှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ သီးသန့်ရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ(ဃ)အရ ဝန်ကြီးအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော် လည်းကောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ နိုင်ငံတော်၏ နောက်ထပ်ရငွေ သုံးငွေ အဖြစ် တင်ပြတောင်းခံခွင့်မရှိစေရ။ သို့ရာတွင် ပုဒ်မ ၅ ၌ပါရှိသော စည်းကမ်း ချက်များနှင့်ညီညွတ်သည့် အသုံးစရိတ်များအတွက် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထား သော သီးသန့် ရန်ပုံငွေနှင့် လုံလောက်ခြင်း မရှိပါက အသုံးစရိတ် တစ်ခုချင်း အတွက် အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော်သို့ တင်ပြတောင်းခံနိုင်သည်။

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ
တက္ကသိုလ်ပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်
ဥပဒေ

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်ပညာရေးဥပဒေကို
ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေ အမှတ် ၄]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ် ပညာရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ တက္ကသိုလ်ပညာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မ ၉ နှင့် ပုဒ်မ ၁၁ တို့တွင် “အထက်တန်းပညာ ဦးစီး ဌာန” ဆိုသည့် စကားရပ်ကို “အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာန” ဆိုသည့် စကားရပ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်။

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ
အခြေခံဥပဒေရေးရာဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ အခြေခံပညာရေး ဥပဒေကို
ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေ အမှတ် ၅]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

- ၁။ ဤဥပဒေကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ အခြေခံ
ပညာရေး ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- ၂။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ အခြေခံ ပညာရေး
ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ၏ အမှတ်စဉ် (၆) ကို အောက်ပါအမှတ်စဉ်ဖြင့်
အစားထိုးရမည်—

(၆) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အဖွဲ့ဝင်။
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ
ပညာရေးသုတေသနဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်
ဥပဒေ

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ ပညာရေးသုတေသနဥပဒေကို
ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၆]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ ပညာရေး
သုတေသနဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ ပညာရေးသုတေသန
ဥပဒေပုဒ်မ ၄ ပုဒ်မခွဲ (က) ၏ အမှတ်စဉ် (၆) ကို အောက်ပါ အမှတ်စဉ်
ဖြင့် အစားထိုးရမည်—

(၆) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အဖွဲ့ဝင်။
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ
စာစစ်အဖွဲ့ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ

၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံစာစစ်အဖွဲ့
ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေ အမှတ် ၇]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်အဖွဲ့
ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ စာစစ်အဖွဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ ၃
ပုဒ်မခွဲ (ခ) ၏ အမှတ်စဉ် ၃ ကို အောက်ပါအမှတ်စဉ်ဖြင့် အစားထိုး
ရမည်—

၃။ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အဖွဲ့ဝင်။
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန

၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ
စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့် သက်မွေးပညာရေးဥပဒေကို
ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ

၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့်
သက်မွေးပညာရေး ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ

[၁၉၈၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၈]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှု၊
စိုက်ပျိုးနှင့် သက်မွေးပညာရေး ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု
ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ စက်မှု၊ စိုက်ပျိုးနှင့်
သက်မွေးပညာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅ ၏ အမှတ်စဉ် (၈) ကို အောက်ပါ
အမှတ်စဉ်ဖြင့် အစားထိုးရမည်—

- (၈) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အဖွဲ့ဝင်။
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန

ဝိနည်းဓမ္မကံ အဓိကရုဏ်းမှုခင်းများ
ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ချက်များကို
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့်ဥပဒေ

ဝိနည်းဓမ္မကံ အဓိကရုဏ်းမှောင်းများ၊ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ချက်များကို
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့်

ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေ အမှတ် ၉]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ် ဖော်ပြချက်

၁။ ဤဥပဒေကို ဝိနည်းဓမ္မကံ အဓိကရုဏ်းမှခင်းများ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ချက်များကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင်ပါရှိသော အောက်ပါ စကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါ အတိုင်း အဓိပ္ပာယ် သက်ရောက်စေရမည်—

- (က) ပါရာဇိကအာပတ် သင့်ရောက်သောပုဂ္ဂိုလ် ဆိုသည်မှာ ဝိနည်းဓမ္မကံ အဓိကရုဏ်းမှခင်းများ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ရေးဆိုင်ရာဥပဒေအရ သံဃဝိနိစ္ဆယအဖွဲ့က အသုဒ္ဓါအဖြစ်ဆုံးဖြတ်ခြင်းခံရသောပုဂ္ဂိုလ်၊ သို့မဟုတ် မိမိဆန္ဒအလျောက် မဟုတ်ပဲ သက်ဆိုင်ရာက စုံစမ်းဖော်ထုတ်အရေးယူသည့် အခါမှ ပါရာဇိကအမှု ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်းကို သံဃနာယက အဖွဲ့ဝင် တစ်ပါးပါး၏ ရွှေ့မှောက်၌ ဝန်ခံကတိ လက်မှတ်ရေးထိုးသော ပုဂ္ဂိုလ်ကို ဖြစ်စေ၊ ၁၃၁၁ ခုနှစ်၊ ဝိနိစ္ဆယဌာနနှင့် ဝိနိစ္ဆယခုံအက်ဥပဒေအရ အသုဒ္ဓါအဖြစ်ဆုံးဖြတ်ခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်ကိုဖြစ်စေ ဆိုသည်။
- (ခ) အသုဒ္ဓါ ဆိုသည်မှာ ပါရာဇိကအမှုကို ကျူးလွန်သဖြင့် ရဟန်းအဖြစ်မှ ဆုံးရှုံးသောပုဂ္ဂိုလ်ကို ဆိုသည်။
- (ဂ) ပရိသုဒ္ဓါပြုသောပုဂ္ဂိုလ် ဆိုသည်မှာ ပါရာဇိက အမှုကို ကျူးလွန်မိကြောင်း သိလျှင်သိချင်း စင်ကြယ်မှုကို ရှေးရှုလျက် မိမိဆန္ဒအလျောက် မိမိအပြစ်ကို မြို့နယ် သံဃနာယကအဖွဲ့၏ ရွှေ့မှောက်၌ ထုတ်ဖော် ဝန်ခံ၍ဖြစ်စေ၊ မိမိသိလအပေါ် သံဃယ ရှိသဖြင့် မြို့နယ်သံဃနာယက

အဖွဲ့၏အဆုံးအဖြတ်ကိုခံယူ၍ဖြစ်စေ ရှင်သာမဏေအဖြစ်၊ သို့မဟုတ် လူဝတ်ကြောင် အဖြစ်သို့ ကူးပြောင်းသော ပုဂ္ဂိုလ်ကို ဆိုသည်။

(ဃ) ထေနက ဆိုသည်မှာ သူတစ်ဦးဦးသည် ရဟန်းသာမဏေ တို့၏ သီလမရှိပဲ ရဟန်းသာမဏေ အသွင် ဆောင်ခြင်း၊ ယင်းသို့ အသွင်ဆောင်၍ ရဟန်းသာမဏေကောင်းတို့နှင့် ပေါင်းသင်းခြင်းကိုသော်လည်းကောင်း၊ ပါရာဇိကအမှုကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း သိပါလျက် ပရိသုဒ္ဓမပြုပဲ ထိမ်ချန်၍ ရဟန်းကောင်းတို့နှင့် ပေါင်းသင်းခြင်းကို သော်လည်းကောင်း ပြုကြောင်းကို ဝိနည်းဓမ္မကံ အဓိကရုဏ်း မှုခင်းများ ဖြေရှင်း ဆုံးဖြတ်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ သံဃာ့ဝိနည်းစည်းကမ်းစစ်ဆေးတွေ့ရှိရသဖြင့် သင်္ကန်းဝတ် ခွင့် မရှိဟု ဆုံးဖြတ်ခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်ကို ဆိုသည်။

(င) နေဝသုဒ္ဓနာသုဒ္ဓ ဆိုသည်မှာ အစွပ်စွဲခံရသော ရဟန်းသည် ပါရာဇိကအမှုကို ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း သက်သေခံ အထောက်အထား မြောက်မြားစွာ ရှိနေ၍ ယင်းအား စစ်ဆေးလျက်ရှိသည့် ဝိနည်းစည်းကမ်းစစ်ဆေးမှုအဖွဲ့က ဝိနည်းစီရင်ပုဂ္ဂိုလ်၏ စိတ်၌ ပါရာဇိကအမှုကို ကျူးလွန် ခဲ့သူ အသုဒ္ဓဟု ထင်မြင်ယူဆသော်လည်း ဝိနည်းတော် အရ ကာယကံရှင် ကိုယ်တိုင်က ပဋိညာဉ် ဝန်ခံချက် ပေးမှသာ အသုဒ္ဓဟု ဆုံးဖြတ်ရမည်ဖြစ်၍ သီလစင်ကြယ် သော ပုဂ္ဂိုလ်ဟူ၍လည်း မဆိုအပ်။ သီလမစင်ကြယ်သော ပုဂ္ဂိုလ်ဟူ၍လည်း မဆိုအပ်ဟု ဆုံးဖြတ်ခြင်း ခံရသဖြင့် သံဃာ့ အဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်တို့က ကြဉ်ဖယ်ထားပြီး သာသနာဝင်မှတ်တမ်းကို ထုတ်ပေးခြင်း မပြုရန်နှင့် ထုတ် ပေးပြီးဖြစ်ပါက ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းရန် ဆုံးဖြတ်ထားခြင်း ခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်ကို ဆိုသည်။

(စ) ရဟန်းယောင်ဆောင်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ဥတ္တိစတုတ္ထကံဖြင့် ရဟန်းအဖြစ်ကို ရယူခဲ့သည့်ပုဂ္ဂိုလ်အား ထုတ်ပေးစား

သော သာသနာဝင် မှတ်တမ်းမရှိပဲ၊ သို့မဟုတ် ဒုလ္လဘ
ရဟန်းဖြစ်ပါက ရဟန်းဖြစ်ချိန် ရက်ချုပ်အခိုင်အမာမရှိပဲ
သင်္ကန်းဝတ်ခြင်းကို ဆိုသည်။

- (ဆ) ဥတ္တိစတုတ္ထကံ ဆိုသည်မှာ ဥတ်တစ်ကြိမ်၊ ကမ္မဝါစာ
သုံးကြိမ်ဖြင့် ပြုလုပ်အပ်သောသံဃာ့ကိစ္စကို ဆိုသည်။
- (ဇ) ရှင်သာမဏေယောင်ဆောင်ခြင်း ဆိုသည်မှာ ဝိနည်း
တော်နှင့်အညီ ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာထံမှ ရှင်သာမဏေအဖြစ်ကို
ရယူခဲ့သည့် ပုဂ္ဂိုလ်အား ထုတ်ပေးထားသော သာသနာ
ဝင် မှတ် တမ်း မ ရှိပဲ၊ သို့မဟုတ် ခေတ္တ ဝတ် သော
ရှင်သာမဏေဖြစ်ပါက ဥပဇ္ဈာယ်ဆရာ မရှိပဲ သင်္ကန်းဝတ်
ခြင်းကို ဆိုသည်။
- (ဈ) သီးခြားဝိနည်းစိုရ်အဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ မေ့ အမေ့ အငြင်း
ပွားမှုကို ဆုံးဖြတ်ရန်အလို့ငှာ နိုင်ငံတော် သံဃမဟာ
နာယကအဖွဲ့က ဖွဲ့စည်းသောအဖွဲ့ကို ဆိုသည်။

အခန်း (၂)

ပြစ်မှုများ

၃။ (က) ပရိသုဒ္ဓါပြု၍ ရှင်သာမဏေပြုခွင့်ရသော ပုဂ္ဂိုလ်မှတစ်ပါး ပါရာဇိက အာပတ် သင့်ဆောက်သော ပုဂ္ဂိုလ်သည် ရှင်သာမဏေပြုလိုပါက ထေရ်က ဟုတ် မဟုတ် သံဃဝိနိစ္ဆယ အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ရယူရမည်။

(ခ) သံဃဝိနိစ္ဆယအဖွဲ့က ထေရ်ကအဖြစ် ဆုံးဖြတ်ခြင်း ခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်သည် သင်္ကန်းဝတ်ရုံခြင်း မပြုရ။

၄။ သံဃဝိနိစ္ဆယအဖွဲ့က နေဝသုဒ္ဓါသုဒ္ဓါအဖြစ် ဆုံးဖြတ်ခြင်းခံရသော ပုဂ္ဂိုလ်သည် သင်္ကန်းဝတ်ရုံခြင်း မပြုရ။

၅။ ရဟန်းယောင် ဆောင်ခြင်း၊ ရှင်သာမဏေယောင် ဆောင်ခြင်းကို မည်သူမျှ မပြုရ။

၆။ သီးခြား ဝိနည်းခိုရ် အဖွဲ့၏ ဝိနိစ္ဆယ ဆုံးဖြတ်ချက်ပါ အဓမ္မဝါဒ မပြန့်ပွားစေရန် သာသနာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့် တစ်ရပ်ရပ်ကို မည်သူမျှ ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခြင်း မပြုရ။

၇။ သံဃဝိနိစ္ဆယအဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ပြည်သူ့ ကောင်စီ အလုပ်အမှု ဆောင်အဖွဲ့က ထုတ်ပြန်သည့် အမိန့်၊ သို့မဟုတ် ညွှန်ကြားချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို မည်သူမျှ ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခြင်း မပြုရ။

အခန်း (၃)

ပြစ်ဒဏ်များ

၈။ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၄ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်း ခံရသူသည် ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ် ကျခံစေရမည်။

၉။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၅ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန် ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထောင်ဒဏ်သုံးနှစ် ကျခံ စေရမည်။

၁၀။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၆ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန် ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် သောင်ဒဏ်ငါးနှစ် ကျခံ စေရမည်။

၁၁။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ ၇ ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန် ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထောင်ဒဏ်ခြောက်လ ကျခံ စေရမည်။

အခန်း (၄)

အထွေထွေ

၁၂။ ပုဒ်မ ၈ အရဖြစ်စေ၊ ပုဒ်မ ၉ အရဖြစ်စေ၊ ပုဒ်မ ၁၀ အရဖြစ်စေ တရားစွဲဆိုရာ၌ သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်ကို ရယူရမည်။

၁၃။ ဤဥပဒေအရ တရားစွဲဆိုသော မှုခင်းများတွင်—

(က) ၁၃၁၁ ခုနှစ်၊ ဝိနိစ္ဆယဌာနနှင့် ဝိနိစ္ဆယခုံ အက်ဥပဒေအရ ဖြစ်စေ၊ ဝိနည်းဓမ္မကံ အဓိကရုဏ်းမှုခင်းများ ဖြေရှင်း ဆုံးဖြတ်ရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေအရဖြစ်စေ ချမှတ်ခဲ့သော ဝိနိစ္ဆယဆုံးဖြတ်ချက်သည် လည်းကောင်း၊ ပါရာဇိကအမှု ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်းကို သံသနာယကအဖွဲ့ဝင်ရွှေမှောက်၌ လက်မှတ်ရေးထိုး ဝန်ခံကတိပြုလွှာသည် လည်းကောင်း လုံလောက်သော သက်သေခံအထောက်အထား ဖြစ်စေ ရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ဝိနိစ္ဆယ ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ခဲ့သည့် ဝိနည်းဓိရ်ဆရာတော်ကိုဖြစ်စေ၊ သီးခြားဝိနည်းဓိရ်အဖွဲ့ဝင် ဆရာတော်ကိုဖြစ်စေ၊ ဝန်ခံကတိပြုရာတွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် သံသနာယကအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော်ကို ဖြစ်စေ သက်သေအဖြစ် တရားရုံးက ပင့်ဆောင်ခြင်း မပြုရ။

အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ ဥပဒေ

အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ ဥပဒေ

[၁၉၇၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၁၀]

ပြည်သူ့လွှတ်တော်သည် အောက်ပါဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အခန်း (၁)

အမည်၊ အာဏာတည်ခြင်းနှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ ဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်၊
- (ခ) ဤဥပဒေသည် ချက်ချင်းအာဏာတည်ရမည်။

၂။ ဤဥပဒေတွင် ပါရှိသော အောက်ပါ စကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်—

- (က) အဖွဲ့ ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေဖြင့် ဖွဲ့စည်းသော အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ကို ဆိုသည်၊
- (ခ) ထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့အစည်း ဆိုသည့် စကားရပ်တွင် ထောက်လှမ်းရေးကို အကူပြုသည့် အဖွဲ့အစည်းလည်း ပါဝင်သည်။

ပွဲနှစ်ဝယ် နှစ်စားပွဲဝယ် ဖြစ်ရန် ငြင်းငါးပြောနှစ် ဝှစ်စား ။၆

နှစ်စားပြောနှစ်စားငါးပြောနှစ်
ဝှစ်စား ပြောနှစ် (၁)

နှစ်စား
ဝှစ်စား ပြောနှစ်စားငါးပြောနှစ် ဝှစ်စားပွဲဝယ်
ပြောနှစ် (၂)

နှစ်စားပြောနှစ်စားငါးပြောနှစ် ဝှစ်စားပွဲဝယ်
ဝှစ်စား ပြောနှစ် (၃)

နှစ်စားပြောနှစ် စားပွဲဝယ်
ဝှစ်စား ပြောနှစ် (၄)

ဝှစ်စား ဝှစ်စားပြောနှစ် (၅)

— ငြင်းငါးပြောနှစ် ဝှစ်စားငါးပြောနှစ် ဝှစ်စား ပွဲဝယ် ။၇

ငြင်းငါးပြောနှစ် ပွဲဝယ်စားပွဲဝယ်ငါးပြောနှစ်
ပွဲဝယ်ပွဲဝယ်ပွဲဝယ် ဝှစ်စားပွဲဝယ် ပွဲဝယ်ငါးပြောနှစ်
ငြင်းငါးပြောနှစ် ဝှစ်စားပွဲဝယ် ဝှစ်စားပွဲဝယ် ဝှစ်စား
ပွဲဝယ်ငါးပြောနှစ် စားပွဲဝယ် ပွဲဝယ်ငါးပြောနှစ် ။၈

ပွဲဝယ် ဝှစ်စား

(၆) ပွဲဝယ်

၆။ (က) ဒေသက်ဖော်ပြပါ ဝန်ကြီးဌာနများ၏ လက်အောက်တွင် ရှိသော ထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့၏ တိုက်ရိုက်လမ်းညွှန်မှုကို ခံယူကြရမည်—

- (၁) ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊
- (၂) စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊
- (၃) ပြည်ထဲရေးနှင့် သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာန၊
- (၄) နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊
- (၅) ထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့အစည်း တစ်ရပ်ရပ်ကို အခါအားလျော်စွာ ဖွဲ့စည်းသော အခြားဝန်ကြီးဌာန၊

(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ဖော်ပြပါရှိသော ထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် ပုဒ်မ ဂ ပုဒ်မခွဲ (က) ပါအတိုင်း မိမိနှင့် သက်ဆိုင်သော ဝန်ကြီးဌာနများကိုလည်း တာဝန် ခံရမည်။

၇။ အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သည်—

- (က) အရေးကြီးသော ကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် နိုင်ငံတော်ကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးထံ တင်ပြ၍ အဆုံးအဖြတ် ရယူရမည်၊
- (ခ) သာမန်ကိစ္စရပ်များကို အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်သည်၊
- (ဂ) လုပ်ငန်းဆောင်တာ များ ကို ဆောင်ရွက် စေနိုင် ရန် လိုအပ်သော အမိန့်များနှင့် ညွှန်ကြားချက် များ ကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

အခန်း (၃)

အစီရင်ခံခြင်း

- ၈။ (က) ထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာန များ နှင့် အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့ထံသို့ အစီရင်ခံကြရမည်။
- (ခ) အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေး အဖွဲ့သည် အစီရင်ခံစာ များကို အကျဉ်းချုပ်၍ သုံးသပ်ချက်နှင့်အတူ နိုင်ငံတော် သမ္မတနှင့် နိုင်ငံတော်ကောင်စီ အတွင်းရေးမှူးထံ တင်ပြ ရမည်။ လိုအပ်ပါက သက်ဆိုင်သည့် အာဏာပိုင် အဖွဲ့ အစည်းသို့သာ ပေးပို့ရမည်။

အခန်း (၄)

အထွေထွေ

- ၉။ အောက်ပါဥပဒေတို့ကို ဤဥပဒေဖြင့် ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်—
- (က) အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ ဥပဒေ (၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေ အမှတ် ၇)၊
 - (ခ) အမျိုးသားထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ (၁၉၇၇ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ် ၈)။